

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

Current problems of regulation of decentralized financial services (DeFi)

Pu Xiaomeng

Scientific supervisor –
PhD in Law
V.V. Merkushin,

Minsk, 2025

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis: 3 chapters, 59p, 50 sources.

2. Keywords: REGULATION, DEFI, CHALLENGES, OPPORTUNITIES

3. The purpose : to reveal the problems existing in the current decentralized financial supervision services, and put forward targeted suggestions for improvement.

4. The object of the work : is Current problems of regulation of decentralized financial services the subject is theory and practice of decentralized finance, the current issue of decentralized financial regulation, how to solve the defi regulation problem.

5. Methods of research: are theoretical overview analysis, synthesis, legal comparison, historical comparison.

6. Research Results and Novelty: The regulatory landscape for decentralized finance (DeFi) is rapidly evolving, creating significant challenges and opportunities at the financial and legal levels. This paper describes the research on the theory and practice of decentralized finance. It also discusses the key regulatory challenges encountered by DeFi, and puts forward feasible solutions to these regulatory challenges. At the same time, this paper also emphasizes the importance of DeFi regulatory opportunities. All in all, a balanced regulatory framework with DeFi requires coordination and cooperation among various stakeholders, and regulators must work with industry players to address the challenges posed by DeFi while ensuring that regulatory requirements are practical and conducive to innovation. Reasonable supervision can guide the healthy development of DeFi, make it better serve the economy, and tap the potential of more financial innovation.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем магистерской диссертации: 3 главы, 59 стр., 50 источников.

2. Ключевые слова: РЕГУЛИРОВАНИЕ, DEFI, ВЫЗОВЫ, ВОЗМОЖНОСТИ

3. Цель: Раскрыть проблемы, существующие в текущих децентрализованных финансовых услугах по надзору, и предложить целенаправленные предложения по их улучшению.

4. Объект работы: актуальные проблемы регулирования децентрализованных финансовых услуг, предмет- теория и практика децентрализованных финансов, актуальные вопросы регулирования децентрализованных финансов, как решить проблему регулирования DeFi.

5. Методы исследования: теоретический обзор, анализ, синтез, юридическое сравнение, историческое сравнение.

6. Результаты исследования и новизна: Ландшафт регулирования децентрализованных финансов (DeFi) быстро меняется, создавая значительные вызовы и возможности на финансовом и юридическом уровнях. В данной статье описывается исследование теории и практики децентрализованных финансов. Также обсуждаются ключевые проблемы регулирования, с которыми сталкивается DeFi, и предлагаются практические решения этих проблем регулирования. В то же время в статье подчеркивается важность возможностей регулирования DeFi. В общем, сбалансированная рамка регулирования DeFi требует координации и сотрудничества различных заинтересованных сторон, и регуляторы должны сотрудничать с участниками отрасли, чтобы решить проблемы, возникающие в связи с DeFi, при этом обеспечивая, чтобы требования регулирования были практически применимыми и способствовали инновациям. Разумное регулирование может направить здоровое развитие DeFi, сделать его более полезным для экономики и раскрыть потенциал дальнейших финансовых инноваций.